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Er is veel (boeren)protest tegen de voorgenomen stikstofplannen van het kabinet, onder andere kenbaar

gemaakt via de (omgekeerde) vlaggen die in de openbare ruimte te zien zijn. Tot verbijstering van JA21

kwam de provincie onlangs met het bericht dat de vlaggen verwijderd zullen gaan worden na 5 augustus,

volgens de berichtgeving van de provincie zelf omdat de verkeersveiligheid in het geding zou zijn.1 

1. Als verkeersveiligheid de reden is, waarom werden de vlaggen dan niet meteen maar pas nu pas

weggehaald? 

Antwoord

Tientallen vlaggen die een acuut gevaar vormden voor de verkeersveiligheid waren al zo snel mogelijk

verwijderd. Deze vlaggen hingen deels los aan een lantaarnpaal, waren al losgeraakt en lagen op de weg of

in de berm of belemmerden bijvoorbeeld het zicht of de werking van de provinciale verkeersborden en -

camera’s. Daarmee is niet gewacht tot 5 augustus jongstleden.

2. Protestvlaggen die een direct gevaar vormen voor de verkeersveiligheid, zoals voor verkeerslichten,

zijn logischerwijs verwijderd. Maar waarom moeten nu alle vlaggen weg – ook vlaggen die geen

gevaar voor de verkeersveiligheid vormen? 

Antwoord

Het plaatsen van de voorwerpen (zoals vlaggen en borden) zonder toestemming is in

strijd met artikel 3.20, eerste lid, van de door Provinciale Staten vastgestelde Omgevingsverordening Zuid-

Holland. In dit artikel staat dat het niet is toegestaan om zonder vergunning gebruik te maken van

provinciale infrastructuur door daarop, daarin, daarover of daaronder, vaste stoffen of voorwerpen te

storten, te plaatsen of neer te leggen, of deze te laten staan of liggen. Volgens artikel 1.1

van de Omgevingsverordening Zuid-Holland wordt onder ‘infrastructuur’ verstaan wegen, met inbegrip

van bermen en bermsloten, kunstwerken, carpoolplaatsen of

parkeerterreinen, en vaarwegen, met inbegrip van oevers en sluizen, bijbehorende

kunstwerken en hetgeen naar zijn aard daartoe behoort.

                                                                                      

1 https://www.zuid-holland.nl/actueel/nieuws/juli-2022/protestvlaggen-spandoeken-verwijderd-zuid-holland/

https://www.zuid-holland.nl/actueel/nieuws/juli-2022/protestvlaggen-spandoeken-verwijderd-zuid-holland/
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Het recht om te demonstreren en vrijheid van meningsuiting is een groot goed, maar kent ook grenzen. De

verkeersveiligheid mag daardoor namelijk nooit in het geding komen. Op diverse locaties hingen de

vlaggen en spandoeken zoals eerder aangegeven deels los of waren deze niet goed bevestigd. Dit vormt

een vergroot risico op het volledig losraken van deze objecten. Ook is er zelfs een vlag op een

voorbijrijdende auto terechtgekomen. Gelukkig heeft dit niet geleid tot een ongeluk of letsel, maar om dit

in de toekomst te voorkomen hebben wij besloten dat alle vlaggen en overige in het kader van de acties

aangebrachte objecten verwijderd dienen te worden. Dit kan overigens alleen op die locaties, die ook

daadwerkelijk in eigendom en/of beheer zijn van de provincie. Zijn er bijvoorbeeld borden, vlaggen of

spandoeken geplaatst in weilanden, zichtbaar vanaf de provinciale weg, dan zullen wij deze uiteraard niet

verwijderen.

3. Is het college het met JA21 eens dat dit te rigoureus is en te veel inbreuk pleegt op het recht om te

demonsteren? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord

Zie het antwoord op vraag 2.

4. Is het weghalen van de protestvlaggen het waard om tienduizenden euro’s gemeenschapsgeld aan

uit te geven? Zo ja, dan zouden we graag onderbouwd zien waarom dit bedrag zo hoog is.

Antwoord

De inzet van aannemers en onze eigen medewerkers bij het verwijderen van de vlaggen en overige

objecten kost relatief veel tijd en geld, inmiddels al ruim meer dan de eerder ingeschatte tienduizenden

euro’s. Gezien het belang van de verkeersveiligheid is dat ons het echter meer dan waard.  

5. Gaat de provincie ook andere vlaggen uit voorzorg langs provinciale wegen verwijderen? Zo nee,

waarom niet? 

Antwoord

Ook overige vlaggen of voorwerpen die zonder toestemming en/of op een ondeugdelijke wijze zijn

bevestigd zullen door ons met het oog op de verkeersveiligheid worden verwijderd. Dit conform de door

uw Staten vastgestelde Omgevingsverordening Zuid-Holland.
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